
 فدراسيون جهاني 
شيوا نوروزي
    گزارش

واليبال نسبت به 
تغييرات احتمالي 
فدراسيون واليبال ايران واکنش نشان داد. با 
اجرايي شدن قانون منع به کارگيري مديران 
بازنشسته همانطور که انتظار مي رفت، بحث 
حساس ش�دن مجامع بين المللي نسبت به 
تغييرات احتمالي برخي رؤساي فدراسيون ها 
به واقعي�ت تبدي�ل ش�د. البته مس�ئولان 
فدراس�يون واليبال معتقدند پرس و جوهاي 
FIVB برايم�ان مشکل س�از نمي ش�ود، اما 
خبردار شدن فدراس�يون جهاني از اتفاقات 
داخل�ي، آن ه�م از طريق مس�ئولان وطني 
اس�ت! س�ؤال برانگيز  و  عجي�ب 

احمد ضيايي از جمله رؤس��اي فدراس��يون هاي 
ورزشي است که قانون بازنشستگي شامل حالش 
مي شود، اما اجراي قانون منع به کارگيري مديران 
را به هيچ وجه به نفع ورزش نمي داند. تلاش هاي او 
براي حفظ جايگاهش به حدي بوده که فدراسيون 
جهاني نيز پيگير علت فشار قانوني براي استعفاي 
ضيايي شده است. موضوعي که رئيس فدراسيون 
آن را تأيي��د مي کن��د و تلاش ب��راي حفظ ميز 
رياستش را حق قانوني خود مي داند. البته ورزش 
ايران در سال هاي گذشته تجربه تهديد از سوي 
مجامع بين المللي و حتي تعليق چند رش��ته را 

نيز در کارنامه داشته است؛ قايقراني، تيروکمان، 
دوچرخه سواري و ش��نا از جمله فدراسيون هايي 
هس��تند که پس از تغييرات مديريتي از س��وي 
فدراسيون هاي جهاني خود تعليق شدند و ورزش 
ايران براي حل مشکلات پيش آمده متحمل هزينه 

زيادي شد. 
    تماس FIVB به نفع واليبال

اميرحسين منظمي اولين مسئولي بود که تماس 
فدراس��يون جهاني را تأييد کرد. با اينکه انتظار 
نمي رفت اجراي قانون مصوب مجلس ش��وراي 
اسلامي پاي خارجي ها را به موضوعات داخلي باز 
کند، اما شايعات روزهاي اخير درست از آب درآمد. 
دبير فدراسيون واليبال در گفت وگو با ايسنا ضمن 
تأييد اين خبر تماس با فدراسيون جهاني را به سود 
واليبال ايران خواند: »ما شکايتي به FIVB ارسال 
نکرديم و فقط به صورت تلفني با فدراسيون جهاني 
واليبال در اين باره صحبت کرديم. بايد اطلاعاتمان 
درباره اساسنامه جديد فدراسيون جهاني کاملًا 
دقيق باشد تا خدايي ناکرده در صورت بازنشسته 
ش��دن افراد دچار محروميت و تعليق نش��ويم. با 
وجود تماس تلفني با فدراسيون جهاني واليبال 
هنوز اساس��نامه را دريافت نکردي��م و چيزي به 
دست ما نرسيده، اما در يکي از بندهاي اساسنامه 
جديد که يکي از دوستانم يک صفحه اش را برايم 
فرستاده، اينگونه آمده که حتماً هرگونه انتصاب و 

اخراجي بايد زير نظر فدراس��يون جهاني واليبال 
باشد. اين تماس ها به اين خاطر است که در نهايت 

واليبال ايران ضرر نکند.«
   زير بار تعليق نمي روم

رئيس فدراس��يون واليبال که اجراي قانون منع 
حضور بازنشس��ته ها در پس��ت هاي دولتي را به 
ضرر کشور مي داند، خود را همچنان سرباز نظام 
مي خواند و به گفته خودش حاضر نيس��ت هيچ 
خطري واليبال کش��ورمان را تهديد کند. احمد 
ضيايي روز گذشته در گفت وگو با مهر در واکنش 
به حساس شدن FIVB به تصميمات مديريتي در 
ايران اظهار داشت: »به شخصه تماسي با فدراسيون 
جهاني نداشتم و اين تماس از طريق امور بين الملل 
فدراسيون گرفته شد تا در جريان اساسنامه جديد 
قرار بگيريم و از تعليق احتمالي واليبال جلوگيري 
کنيم. ما نمي خواهيم غفلت کنيم و اتفاقاتي که در 
گذشته براي فوتبال و قايقراني افتاد براي واليبال 
نيز تکرار ش��ود. نظر من در رابطه ب��ا قانون منع 
به کار گيري بازنشس��تگان مثبت نبوده، نيست و 
نخواهد بود. من س��رباز نظام جمهوري اسلامي 
هستم، اگر روزي به خاطر من قرار باشد واليبال با 
خطر تعليق مواجه شود، من زير بار نخواهم رفت.«

   تمکين بي چون و چرا
رئيس فدراسيون جودو از معدود رؤسايي بود که 
براي تحويل دادن پستش با وزارت ورزش صحبت 

کرده است. محمد درخش��ان نيز يکي از رؤساي 
بازنشسته فدراسيون هاس��ت که البته بر اجراي 
قانون مجلس، آن هم بدون تبعيض تأکيد دارد. 
اين در حالي است که مسئولان فدراسيون جودوي 
آسيا نيز از تغييرات احتمالي در فدراسيون ايران 
آگاه شده اند. درخشان در گفت وگو با ايسنا به اين 
مسئله اشاره کرد و گفت: »کاملاً تابع قانون هستم 
و هر زماني که بگويند، م��ي روم و جاي خود را به 
جوانان مي دهم. وقتي قانوني ابلاغ مي شود همه 
بايد بدون چون و چرا از آن تمکين کنند. خودم با 
دوستان وزارت ورزش تماس گرفتم و گفتم همه 
جوره براي اينکه ورزش ايران دچار تنش نشود و 
از اين گردنه عبور کند، همکاري مي کنم و کاملًا 
آماده ام که کنار بروم. البته برخي افراد با اتحاديه 
جودوي آس��يا همکاري مي کنند، متأسفانه آنها 
در جريان اين موضوع قرار گرفته ان��د، اما اين به 
معناي اين نيست که من بخواهم اقدامي بکنم يا 
آنها برنامه اي براي اين موضوع داشته باشند، فقط 
در جريان رقابت هاي جهاني باکو، رئيس اتحاديه 
جودوي آسيا به صورت سرپايي وقتي من را ديد، 
از من پرسيد ماجرا چيست و من فهميدم که او در 
جريان اين موضوع قرار گرفته اس��ت. حال اينکه 
فدراسيون جهاني هم از اين موضوع مطلع شده يا 
نه، نمي دانم. از رسانه ها انتظار داريم با موضوع کنار 

رفتن بازنشسته ها بهتر برخورد کنند.«

 خدمت یا خیانت، مسئله این است
ادعاي سرباز وطن بودن، در هر سنگي تلاش کردن و خادم بودن در حرف 
بسيار راحت است، درست مانند تمام آن چيزهايي که طي ساليان دراز از 
زبان مسئولان شنيده ايم. حقيقت اما اين است که اين ادعا تا کجا پيش 
مي رود و تا چه زماني مطرح مي شود. بايد ديد کساني که چنين ادعايي 
دارند، آيا حاضرند به خاطر پيشرفت کش��ور، مردم و سربلندي نظام از 
پستي که از آن به عنوان سنگر خدمت ياد مي کنند و ديگر در آن کارايي 

لازم را ندارند، بگذرند.
پاسخ کاملًا روشن است؛ نگاهي به اتفاقاتي که پس از تصويب قانون منع 
به کارگيري بازنشستگان و ابلاغ آن براي اجرا رخ داده، مؤيد آن است که 
پاسخ کاملًا منفي است. دست و پا زدن هاي مديران بازنشسته براي بقا 
در پست هاي مديريتي به هر قيمت ممکن، حکايت از آن دارد که قصه 
سربازي براي وطن و تلاش براي سربلندي آن، تنها وقتي براي اين افراد 
معنا پيدا مي کند که داراي پست و مقام و طبيعتاً حقوق و مزايا باشند، اما 
وقتي که قرار بر رفتن و جانشين شدن جوان  ها باشد، ناگهان همه چيز 

رنگ مي بازد.
متأسفانه کار تنها به اينجا ختم نمي ش��ود و هستند برخي مديراني که 
براي بقا در پس��ت خود، حتي حاضرند منافع ملي را ه��م به باد دهند و 
با گزارش هاي غلط و يک سويه به مجامع بين المللي حساس به شرايط 
داخلي ايران، سعي در حفظ پست مديريتي و رياست خود داشته باشند. 
آنچه اين روزها در خصوص برخي مديران و رؤس��اي ورزش��ي کش��ور 
شنيده مي شود، جز تأسف چيزي ديگري نمي تواند در پي داشته باشد. 
مديراني که به فدراسيون هاي بين المللي گزارش مي دهند و براي آنها 
موضوع بازنشسته بودن و رفتن شان را دخالت دولت در امر ورزش تفسير 

مي کنند.
اين حرکت را اگر نتوان خيانت به کشور و حرکت آن در مسير پيشرفت و 
توسعه آن ناميد، چه چيز ديگري مي توان عنوان کرد. آقاياني که ادعاي 
خدمت به وطن دارند به هر چيز متوسل مي شوند تا بمانند، بمانند حتي 
اگر ورزش ايران با تعليق و تحريم روبه رو ش��ود. مهم آن است که اينها 
بمانند، قيمت ماندنشان هم اصلًا مهم نيست.اين روزها بازنشسته هايي 
که بايد از ورزش بروند، براي ماندن دس��ت و پا مي  زنند. خيلي هايشان 
مي گويند تابع قانون هستند، اما خدا مي داند که پشت اين ادعا، همين 
حالا مشغول چه کارهايي براي حفظ پست هايشان هستند. برخي ها که 
امروز مشخص شده به راحتي و براي حفظ مقام شان به فدراسيون هاي 
جهاني راپورت داده اند هم بدتر از دس��ته اول، وقيحان��ه باز هم حرف از 
س��ربازي وطن مي زنند و تأس��ف آورتر اينکه ماندن در پست رياست را 

حق شان مي دانند.
البته ش��نيدن و ديدن برخي اظهارنظرها و حرکات مديران بازنشسته 
را بايد گذاش��ت کنار اهمال وزارت ورزش در اعلام اسامي اين مديران و 
سهل انگاري در تسريع اجراي قانوني که لازم الاجرا بودن آن امروز ديگر 
براي همه روشن است. وزارت ورزش بارها اعلام کرده  اين قانون شامل 
12 يا 13 مدير بازنشسته مي شود، اما هيچ گاه اسامي آنها را اعلام نکرد 
تا تکليف يک بار براي هميشه روشن شود. آقايان مدير ماندن در پست 
رياست را حق خود قلمداد مي کنند، حقي که به آنها اجازه مي  دهد هر کار 
خلافی، حتي ضدمنافع ملي را انجام دهند. وزارت هم با اين سهل انگاري 
گويا ميدان بيشتري براي تاخت و تاز در اختيار آنها قرار داده است، ميداني 
که اگر بنا باش��د همچنان براي آنها مهيا باشد، بايد گفت نه تنها اجراي 
قانون منع به کارگيري بازنشستگان با شکست روبه رو مي شود که خطر 
تحريم و تعليق ورزش کشور را هم به دنبال خواهد داشت، چراکه عده اي 
بازنشسته نمي خواهند جاي خود را به نيروي جوان و تفکر جوان بدهند. 
برخلاف آنچه که گفته مي شود، به نظر مي رسد عزمي براي خداحافظي با 

مديران بازنشسته و استعفايشان از مديريت ورزش وجود ندارد.
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فريدون حسن

منافع ملی زیر پای ریاست طلبان بازنشسته 
FIVB را از داخل ايران حساس کردند 

 شماره 9 رئال براي دختر مبارز فلسطیني
باش��گاه رئال مادريد اول هفت��ه ميزبان دختر مبارز فلس��طيني بود و 
مسئولان اين باشگاه مطرح فوتبال جهان با اهداي پيراهن اين باشگاه 
به عهد التميمي از او به خاطر ايستادگي در برابر صهيونيست ها  تجليل 
کردند. پايگاه خبري فلس��طين الآن در خبري نوشت: »التميمي که 
ماجراي سيلي اش به سرباز رژيم اش��غالگر قدس بازتاب زيادي داشته 
در مقر باش��گاه فوتبال رئال مادريد از سوي مقام هاي اين باشگاه مورد 
استقبال قرار گرفت و پيراهن شماره 9 اين باشگاه به نام عهد به او اهدا 
شد. پيشتر نيز باشگاه رئال مادريد از احمد الدوابشه، کودک فلسطيني 
که پس از آتش  زدن منزلش توسط شهرک نش��ينان صهيونيست در 
نابلس نجات يافته بود، استقبال کرد. اين اقدام باشگاه رئال با خشم و 

عصبانيت صهيونيست ها روبه رو شده است. 

حاشيه اي بر روزهاي بحراني منچستر با مورينيو
 آقاي خاص مي رود، زیزو مي آید!

 پ�س از س�ومين شکس�ت منچس�تر در هفتمي�ن مس�ابقه 
در لي�گ جزي�ره، گمانه زني ه�ا در خص�وص اخ�راج موريني�و 
و نشس�تن زيدان روي نيمکت ش�ياطين س�رخ بالا گرفته اس�ت. 
از روزي که فرگوسن از روي نيمکت يونايتد رفت و جايش را به مربيان ديگر 
داد، گويا ابهت منچستر و اولدترافورد هم رفت. پنج سال از رفتن سرآلکس 
مي گذرد و سال به سال بزرگي آن تيم ترسناکي که در تئاتر رؤياها کابوس 
همه تيم ها بود، ذره ذر ه آب مي رود. ه��واداران يونايتد تصور مي کردند با 
نشستن مورينيو روي نيمکت تيم شان در اولدترافورد ديگر روزهاي ناکامي 
که با مويس و فن خال داشتند، تمام مي شود اما آقاي خاص هم در دومين 
فصل حضورش در اولدترافورد يک ناکام واقعي بوده و شکست عصر شنبه 
مقابل وستهام در هفته هفتم ليگ جزيره، او را به در خروجي باشگاه نزديک 
کرده است. مربي  که در منچس��تر برخلاف دوران حضورش در چلسي، 
خبري از خاص بودنش نبود، طوري که انگار فوت کوزه گري و مربيگري اش 

را در لندن جا گذاشته است. 
   ناکام در زمين بازي و خارج از زمين بازي!

شايد ورزشگاه المپيک در لندن نقطه پايان داستان مورينيو و منچستر 
باشد. اين مربي پرتغالي در حالي تيمش را عصر شنبه برابر وستهام به ميدان 
فرستاد که اميدوار بود با يک پيروزي بتواند از زير فشاري که پس از حذف از 
جام اتحاديه و نتايج ضعيف در شش هفته اول ليگ به وجود آمده، خلاص 
شود، اما بازي در خانه وستهام ادامه نوار ناکامي هاي يونايتد با مورينيو بود. 
منچستر 3 بر يک به ميزبانش باخت تا سومين باخت در هفتمين بازي 
را تجربه کند.  مورينيو پس از اين شکس��ت، گل هاي وستهام را حاصل 
اشتباهات داوري و ذهنيت بازيکنانش عنوان کرد تا فشارها را از روي خود 
دور و طوري وانمود کند که انگار جز او، همه مقصرند: »گل اول وستهام 
آفسايد بود، اما VAR در انگليس وجود ندارد. البته من از رويکرد بازيکنانم 
شکايتي ندارم، اما ناراحتي من از رويکرد ذهني بازيکنان در دوئل هاي درون 
زمين است. به عنوان مثال شما رابرت سيگوردسون را در تيم حريف ببينيد. 
انگار او علاقه داشت در زمين توپ و هرچه اطرافش هست را ببلعد. شما 
هميشه بايد فروتن باشيد و تلاش خود را بيشتر کنيد، اين ذات فوتبال است. 

بعد از نتيجه ضعيف برابر دربي کانتي با ذهنيتي شکننده به اينجا آمديم 
و بعد از پنج دقيقه دروازه ما باز شد.«

با وجود چنين توجيهات��ي، اما کارنامه مورينيو ت��ا امروز روي 
نيمکت ش��ياطين س��رخ نااميدکننده بوده؛ س��ه برد، يک 
تساوي، سه باخت و کسب 10 امتياز از هفت بازي، يونايتد را 
در جدول ليگ جزيره روي پله هفتم قرار داده است. همچنين 

منچستر در مرحله س��وم ليگ اتحاديه انگليس با شکست 
مقابل دربي کانتي در ضربات پنالتي از اين رقابت ها کنار رفت تا 

ناکامي هاي يونايتد با مورينيو تکميل شود. اين شروع، ضعيف ترين 
شروع تاريخ منچستريونايتد در ليگ برتر در 29 سال اخير است که البته 

در زمان ديويد مويس هم تکرار شد.  اين نتايج ضعيف در شرايطي است 
که درگيري خوزه مورينيو، سرمربي منچستريونايتد با بازيکناني همچون 
الکسيس س��انچز و پل پوگبا ادامه دارد. يک منبع آگاه ديروز به روزنامه 
ميرور انگليس گفت: »پوگبا به ديگر بازيکنان گفته است که اگر اختلافش 
با مورينيو ادامه پيدا کند، اعلام خواهد کرد که ديگر تحت مربيگري او به 
ميدان نخواهد رفت.« به نظر مي رسد اختلاف در رختکن يونايتد به اندازه اي 

است که براي مالکان باشگاه راهي جز اخراج مورينيو باقي نمانده است. 
   صداي پاي زيدان در تئاتر رؤياها

منچستر در حالي سه شنبه در ليگ قهرمانان به مصاف والنسيا مي رود که 
گمانه زني ها حاکي از آن است که عدم نتيجه گيري در اين مسابقه مي تواند 
پرونده مورينيو را در اولدترافورد ببندد و آقاي خاص را راهي خانه اش کند، به 
خصوص که خيلي از فوتباليست هاي بزرگ انگليسي معتقدند که منچستر 

با مربي پرتغالي اش به پايان خط رسيده است. 
ريو فرديناند، کاپيتان سابق منچستر هم اعتقاد دارد مديران يونايتد نبايد 
براي تصميم گيري بيش از اين تعلل کنند. در همين راستا شايعاتي مبني 
بر حضور زين الدين زيدان، سرمربي پيشين رئال مادريد در يونايتد به گوش 
مي رسد. البته مسئولان يونايتد، پيش از اين شايعات مطرح شده مبني بر 
اينکه آنها از چند وقت پيش با زين الدين زيدان براي جايگزيني مورينيو 
صحبت کرده اند را منکر شده اند. با اين حال زيدان اين روزها بدون تيم است 
و همه مي دانند که اگر زماني يونايتد براي هدايت تيمش با او مذاکره کند، 

زيدان به قبول اين پست تمايل زيادي نشان خواهد داد. 

سعيد احمديان

 مصائب بي توجهي به ورزش دانش آموزي 
  ش��خصيت ک��ودکان با بازي ها ش��کل 

مهرزاد حميدي

معاون تربيت بدني و سلامت 
وزير آموزش و پرورش

   
مي گي��رد، از اين رو نبايد ب��ه مقوله بازي 
کردن آنها بي توجه بود. بازي در تربيت افراد 
جامعه اهميت بالايي دارد، به طوري که در 
آموزه هاي اسلامي نيز کودک براي دوره 
هفت سال اول زندگي آزاد گذاشته مي شود 
تا بازي کند، زيرا با تکاپوي بدني کودکان و 
نوجوان��ان افس��ردگي ها، آس��يب هاي 
اجتماعي، دل زدگي ه��ا و انزواها درمان 
مي شود. اکنون 21 درصد کودکان کشور 
چاق هستند يا اضافه وزن دارند که اگر هوش��يار نباشيم، نسل آينده با 
سونامي بيماري هاي غيرواگير روبه رو مي شود. ما نمي توانيم تنها با درس 
تربيت بدني کمبودهاي حرکتي دانش آموزان کشور را از بين ببريم، چراکه 
زندگي ماشيني، تلفن همراه و تبلت کودکان را به يکجانشينی و  چاقي 
مبتلا مي کند. افزايش سواد حرکتي شهروندان جامعه ضروري است و نبايد 
نسل آينده را فراموش کرد. نبايد همه توان و اعتبار در ورزش قهرماني هزينه 
شود، چون اين شرايط جامعه آينده را کم تحرک و غيرپويا خواهد کرد. 
کودکان روزانه شش ساعت در اختيار مدرس��ه و پس از آن نيز در خانه 
هستند، اما سؤال اينجاست که سهم محله براي ورزش کودکان و نوجوانان 
چيست؟ سرانه فضاي ورزشي دانش آموزان در مکان هاي سرپوشيده و باز 
بدون احتساب حياط مدرسه، 33 صدم مترمربع است که رقم ناچيزي 
است. بايد از ظرفيت ورزشي س��اير دستگاه ها براي افزايش فعاليت هاي 
حرکتي دانش آموزان استفاده کرد. توسعه و تجهيز امکانات ورزشي مدارس 
باعث سلامت و نش��اط افراد همراه با روحيه خوداتکايي، جمع گرايي و 
مثبت پنداري مي شود. علاوه بر اين نزديک به 270 هزار نفر آموزگار پايه در 
وزارت آموزش و پرورش فعالي��ت دارند که بايد همه آنها براي توس��عه 
ورزش هاي پايه در مدارس توانمند ش��وند. طرح هاي حياط پويا، ورزش 
صبحگاهي و المپيادهاي ورزشي درون مدرس��ه اي از جمله برنامه هاي 
معاونت تربيت بدني و سلامت وزارت آموزش و پرورش براي توسعه فعاليت 

فيزيکي دانش آموزان است. 

 تساوي دربي مادرید
 هت تریک رونالدو در پاس گل

ليگ هاي فوتبال کشورهاي اروپايي شنبه شب با برگزاري چند مسابقه 
حساس در ليگ هاي مختلف پيگيري شد. در يکي از مهم ترين بازي هاي 
ش��نبه ش��ب، در دربي مادريد تيم هاي رئال و اتلتيکو به تساوي بدون 
گل رضايت دادند.  لوپتگي که تيمش با اين تس��اوي ب��ا 14 امتياز تنها 
به خاطر تفاضل گل کمتر در رده دوم لاليگاست، کمترين حق تيمش 
را پيروزي دانس��ت: »کاملًا برتر بوديم و موقعيت هاي زيادي را از دست 
داديم، اما در فوتبال پيروزي بر اس��اس تعداد گل سنجيده مي شود، نه 
بر اساس شايستگي هاي يک تيم در زمين.« ديه گو سيمئونه، سرمربي 
اتلتيکومادريد نيز پس از تس��اوي در دربي مادري��د از اينکه داور بعد از 
برخورد توپ به دست کاسميرو در محوطه جريمه رئال از VAR استفاده 
نکرد، ابراز ناراحتي کرد. البته در پايان هم اعتراف کرد که تساوي نتيجه 
عادلانه بود: »با توجه به عملکردمان در نيمه اول، اين تساوي طعم تلخي 
داشت، اما با نگاه به عملکردمان در نيمه دوم، فکر مي کنم تساوي عادلانه 
بود.« در انگليس و در ليگ جزيره نيز چلس��ي و ليورپول سه روز پس از 
رويارويي ش��ان در جام اتحاديه انگليس که با شکست شاگردان کلوپ 
همراه بود، اين بار در ليگ برتر به مصاف هم رفتند، مسابقه اي که در نهايت 
با تساوي يک – يک به پايان رسيد تا آنفيلدنشينان با 19 امتياز، تنها به 
خاطر تفاضل گل کمتر نسبت به سيتي در رده دوم جدول قرار بگيرند 
و صدر جدول را از دس��ت بدهند. در ايتاليا هم در يک مسابقه حساس 
يوونتوس به مصاف ناپولي نزديک ترين تعقيب کننده اش رفت و در شبي 
که رونالدو سه پاس گل داد، 3 بر يک حريفش را شکست داد تا با 21 امتياز 
و اختلاف شش امتيازي نسبت به تيم دوم يعني ناپولي، جايگاهش را در 

صدر جدول سري آ محکم تر کند. 

تا 2020 قرارداد دارم
      چهره تصور مي ش��د ناکامي در رقابت هاي جهاني جايگاه 
کولاکويچ روي نيمکت تيم ملي واليبال ايران را متزلزل 
کند، خصوصاً که رئيس فدراسيون، سرمربي را يکي از عاملان ناکامي خوانده بود، اما 
به نظر نمي رسد کولاکويچ قصدي براي جدايي از تيم ملي واليبال ايران داشته باشد. 
به گفته ضيايي او پيش از ليگ ملت هاي واليبال گفته بود که دو پيشنهاد اروپايي دارد 
و بايد تکليف��ش را بداند. قرارداد کولاکويچ تا پايان س��ال جاري اس��ت، اما رئيس 
فدراسيون پيش از اين بازي ها به سرمربي تيمش گفته بود 
در صورت رضايت، او يک��ي از اصلي ترين گزينه ها تا 
المپيک 2020 خواهد بود. به نظر مي رسد اين مسئله 
چيزي بي��ش از يک توافق ش��فاهي ب��وده، چراکه 
کولاکويچ تأکيد مي کند قراردادش بلندمدت تر از آن 
است که پايان سال ايران را ترک کند: »من تا اکتبر 
2020 يا همان پايان بازي هاي المپيک با ايران 
ق��رارداد دارم.« اين در حالي اس��ت که 
ضيايي مدعي اس��ت تا يک ماه آينده 
تکليف کولاکويچ مشخص خواهد شد، 
اينکه مي تواند به همکاري اش با تيم 
ملي ادامه دهد يا ن��ه. با اين حال 
س��رمربي تيم مل��ي انتقادها به 
عملکردش را نمي پذيرد: »براي 
انتقاد از من و کارم بايد کفش مرا 
بپوش��ند. به  رغ��م س��ختي ها و 
انتقادات��ي که مطرح مي ش��ود از 

هدفم دست برنمي دارم.« 

بالاخره عبدولي مسافر مجارستان شد
حضور عبدولي در انتخابي        کشتی
تيم ملي بار ديگر با جنجال 
همراه بود، مسئله اي که باعث شد به رغم کسب پيروزي 
در مسابقات، نظر نهايي در خصوص اعزام او به مجارستان 
در جلس��ه با رئيس فدراس��يون فوتبال مشخص شود، 
هرچند از صحبت هاي علي اش��کاني، سرمربي تيم ملي 
کشتي فرنگي اينطور برمي آمد که کادر فني با حضور اين 
کش��تي گير در ترکيب تيم ملي چندان موافق نيس��ت: 
»دقيقاً نمي گويم دوست داشتم در اين مسابقه انتخابي 
چ��ه اتفاق��ي بيفت��د. عبدولي س��ال ها ب��راي تيم ملي 
افتخار آفرين��ي ک��رده و چندي��ن مرتبه در مس��ابقات 

بين المللي حقش ضايع شده است. او دردکشيده ورزش 
است و دوست داشتم عملکرد خوبي داشته باشد. از کسي 
مثل او ک��ه اينقدر در کش��تي زحمت کش��يده، انتظار 
بيشتري مي رود. اين کشتي گير نبايد آبرويي را که ذره ذره 
به دست آورده با حرکات اشتباه به حراج بگذارد. برخي 
حرکت ها واقعاً زننده است و در خور قهرمانان ما نيست.« 
با اين حال و در شرايطي که شنيده مي شد حتي احتمال 
اعزام نشدن نماينده وزن 82 کيلو در مسابقات مجارستان 
وجود دارد، اما بعد از جلس��ه اي که در اين راستا با خادم 
رئيس فدراسيون برگزار شد، تصميم گرفته شد عبدولي 

همراه ساير نفرات راهي مجارستان شود. 

بح��ث معافيت از         بازتاب
س��ربازي پيش از 
بازي هاي آسيايي جاکارتا يک بار ديگر داغ شده 
است، به طوري که سردار کمالي، رئيس اداره 
سرمايه انساني سرباز ستاد کل نيروهاي مسلح 
بار ديگر تأکيد ک��رده قانون معافيت ش��امل 
نفرات اول تا سوم بازي هاي المپيک، قهرمانان 
اول و دوم مسابقات قهرماني جهان و نفرات اول 
بازي هاي آسيايي در رشته هاي ورزشي تحت 
پوشش کميته بين المللي المپيک و همچنين 
مقام آوران اول تا س��وم جام جهان��ي فوتبال، 
بسکتبال و واليبال مي شود. براساس اين قانون 
از 378 ورزشکار اعزامي به جاکارتا با توجه به 

اينکه 19 مدال طلا توسط آقايان کسب شده؛ 
محسن محمدسيفي، عرفان آهنگريان و فرود 
ظفري از ووش��و، ميرهاشم حس��يني و سعيد 
رجبي از تکوان��د، معنوي ن��ژاد، حضرتي پور، 
توخته، شريفي و کاظمي از واليبال، ابوالفضل 
مقصودلو از کبدي، محمدعلي گرايي و محمد 
نوري از کش��تي، احس��ان حدادي و حس��ين 

کيهاني از دووميداني، سهراب مرادي و بهداد 
سليمي از وزنه برداري، بهمن عسگري و سجاد 
گنج زاده از کاراته و همچنين الياس علي اکبري 
تنها مدال آور کوراش طبق قانون با کسب مدال 
از بازي هاي آسيايي مش��مول قانون معافيت 
سربازي شده اند. البته اعضاي تيم ملي کبدي 
جز يک نفر، عسگري و گنج زاده، علي اکبري، 

مرادي و س��ليمي، ن��وري، گراي��ي و کيهاني 
سال هاي پيش به خدمت سربازي رفته بودند و 
نتوانستند از اين امتياز استفاده کنند. حالا بعد 
از گذشت روزها از پايان رقابت هاي آسيايي به 
گفته اس��بقيان، مديرکل دفتر امور مشترک 
فدراسيون ها، بعد از درخواست فدراسيون ها از 
وزارت ورزش، مراحل اداري تقاضاي معافيت از 
خدمت س��ربازي قهرمانان طلايي بازي هاي 
آسيايي شروع خواهد شد: »مصوبه معافيت از 
خدمت سربازي قهرمانان بازي هاي آسيايي به 
همت دولت به مرحله اجرا رس��يده و اکنون با 
نامه رسمي و درخواست فدراسيون ها نسبت به 
معرفي آنها به ستاد کل نيروهاي مسلح اقدام 
خواهيم کرد. البته تاکنون فقط يک فدراسيون 
درخواست خود را به اين اداره کل ارسال کرده، 
ام��ا آمادگ��ي داريم ب��ه محض کامل ش��دن 
درخواست ها با ستاد کل نيروهاي مسلح مکاتبه 

کنيم.«

آماده اجراي معافیت 
طلایي هاي آسیا هستیم


